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Nooit eerder lag een onderwerp meer 

voor de hand. Het is het gesprek van de 

dag. Iedereen heeft er mee te maken, en 

ondervind er de gevolgen van: het 

coronavirus. Het voelt bijna als een 

overwinning: ik schaak op de computer. 

In het verleden heb ik het weleens 

geprobeerd om op de tekstverwerker te 

schaken, maar ik vond er weinig aan. 

Alleen al de manier waarop het 

‘rekenmonster’, in een split second, 

mijn goed doordachte zetten weerlegde, 

bezorgde mij een 

minderwaardigheidsgevoel waar ik 

dagenlang onder leed. Opgegroeid in 

het pre-computer tijdperk, miste ik ook 

de expertise om goed met het ‘ding’ om 

te gaan. Het is een generatiekwestie. 

Veel van mijn leeftijdgenoten hebben 

de aansluiting naar het digitale tijdperk 

gemist. Wat voor Anouk, mijn beeldige 

kleindochter van 14 jaar, appeltje eitje 

is, is voor opa Boeb (hé) nog in veel 

gevallen abracadabra. 

 

En dan zitten we opeens midden in de 

grootste crises uit de moderne 

geschiedenis. Een crises die ons lieve 

leventje volledig op zijn kop zet. Wat 

eerst nog een Chinese ziekte werd 

genoemd, verspreidt zich razendsnel 

over de hele wereld. Het coronavirus 

slaat in als een bom. Het doet de op 

welvaart en groei gerichte wereld op 

zijn grondvesten schudden. Het 

maatschappelijk verkeer valt stil. Het 

leven op aarde veranderd. Ook het 

schaakleven. Terwijl de TV geen 

beelden kan uitzenden omdat er geen 

sportwedstrijden worden georganiseerd, 

reageert de Venlose Schaakvereniging 

door in Tegelen schaakwedstrijden te 

organiseren, waar een beperkt aantal 

spelers aan mag meedoen. Het speelt 

zich allemaal af in de goed 

geoutilleerde schaakzaal van Piet 

Hoeben, waar ook de Tegelse 

Schaakvereniging haar clubavond 

houdt. Niet onbelangrijk (geld is een 

scherp mes), de consumpties worden 

daar afgerekend tegen vriendenprijzen. 

Er kan dus worden geschaakt. 

 

Maar eerste minister Mark Rutte maakt 

zich zorgen. Hij waarschuwt: ’we leven 

in een gevaarlijke wereld’. Waakzaam 

blijven dus. Om de veiligheid van de 

deelnemers in Tegelen te garanderen 

zijn regels opgesteld. Voor de goede 

uitvoering moeten de deelnemende 

schakers zich wel aan deze protocollen 

conformeren, zich aan de regels 

houden. Maar ook dan is deelname voor 

eigen verantwoordelijkheid. Alle 

soorten van bijeenkomsten houden op 

dit moment enig risico in.  

“Elk nadeel ‘heb’ zijn voordeel”, is een 

variant op een uitspraak van Johan 

Cruijff. In dit geval is het voordeel dat 

een aantal pretschakers onder de naam 

‘Goudvinken’ een toernooitje heeft 

opgezet. Ik doe mee. Met dank aan club 

genoot Peter Smith. Met geduld, een 

betere zaak waardig, heeft hij mij via de 

telefoon begeleid met het zoeken naar 

de juiste pagina. 

 

Intussen speel ik op de computer tegen 

Peter een soort van tweekamp op de 

woensdagavond. Het is leuk en een 

aanrader. Peter ontkent de stelling van 

de grondlegger van de (sport) 

journalistiek in Nederland. De 

schrijver/journalist Joris van de Berg. 

De beste sportverslaggever ooit stelde: 



‘wat goed is komt snel’. Peter voldoet 

dus niet aan die stelling, hij speelde al 

jaren voordat hij zich de laatste tijd wat 

meer in het spel ging verdiepen. 

Het is te merken. Hij speelt nu klassen 

hoger. Ik heb er mijn handen aan vol!! 

In hoeverre mijn enthousiasme voor 

online schaak te maken heeft met mijn 

positieve uitslagen, is voer voor 

psychologen. 


